
Dialogmøde Voerladegårds institutioner og foreninger 

Mandag d. 22. april. 2024 kl. 19.00 - 21.00 i Menighedshuset, Kirkedalen 9 

Deltagere: VIF (Kent), Spejderne (Kirstine), Skolebestyrelsen/Landsbyordningen (Rikke), 

Vuggestuen Kastanjegården (Susanne), Dagplejerne (Mette), Multisalen (Jesper), 

Menighedsrådet (Asbjørn), Dørup Borgerforening (Mads) ,Voerladegård og Omegns 

Borgerforening (Nanna/Steen). 

Vigtigt: Kan du ikke deltage, så spørg i din forening/institutions bestyrelse, om en anden 

kan overtage og meld retur til Nanna eller Steen. På forhånd tak. 

Afbud eller ej mødt: Solsikken (Majbritt), Voers Hus (Henrik E), Fabulas (Michael 

Eberhard), Mossø kano- og kajaklaug (Søren) 

Mødeleder: Steen 

Referent: Nanna 

Dagsorden Tid Referat Ansvarlig

e 

1. Velkomst - målet 

med mødet 

19.00 Velkommen til dialogmøde. Nanna/Ste

en 



2. Egen 

præsentation af 

foreninger/institutio

ner - hvad fungerer 

/hvad udfordrer pt 

(max 3 minutter pr. 

person) 

19.05 Dagplejer (Mette): Dagplejen er fyldt op, 

primært børn fra byen men også lidt udefra. 

Dagplejerne får ikke fokuseret meget på 

arrangementer udadtil. 

VIF (Kent): God indendørs sæson netop slut, 

udendørs starter 23/4. Venteliste på SMUK 

oprydningsholdet, for første gang. Salg af 

strømper for VIF er gået fint. Yoga er lukket 

ned pga. mangel på instruktør. Ny 

hjemmeside er i gang, overgår til Holdsport 

Affaldssortering ved klubhuset udfordrer. 

Køretøjer på boldbanen et par gange. 

Legeplads ved sportspladsen nedlægges 

grundet manglende kræfter til at holde drift 

ved lige og årligt tilsyn. 

Vuggestuen (Susanne): Vuggestuen er fyldt 

op. Tager primært børn fra byen/nærområdet. 

Ny ansættelse til sommer, 

medarbejdergruppen er god og stabil. 

Åbningstider benyttes ikke fuldt ud, det er ikke 

oplevet før. Forløb startet med Kulturskolen, 

musik og teater der kommer ud. 

Oplever gode tværfaglige samarbejdspartnere 

fra kommunen. 

Alle 

 



  
Menighedsrådet (Asbjørn): Der er malet med 

udsmykning i menighedshuset, Anja er proaktiv 

og igangsætter mange ting. Menighedsrådet vil 

gerne bidrage til ungekontakt og fællesskab samt 

medbringe midler. 

Multisalen (Jesper): Multisalen stiftet i 

forbindelse med hal byggeriet. Formålet er at 

forskønne Voerladegård og omegn. Der er 

løbende dialog og samarbejde med Skolen. 

Planer om at få lokaler til Madkunskab samt 

håndværk og design. Der er lagt et stort arbejde i 

fondsansøgninger til ”Voers skabende HUB” som 

skal være et aktiv for hele byen. 

Landzonetilladelse og byggetilladelse er søgt. 

Hvis fondssøgning giver gevinst er der forventet 

indvielse i august 2025. 

Skolebestyrelse (Rikke): Mangler fortsat nye 

børn i skolen. Der er fokus på at få børn til 

skolen, bl.a. ved kommunikation med kommunen 

omkring udstykning. Fordeling af penge i 

landsbyordning er presset, pga. penge følger 

barnet, hvis skolebarn flyttes til anden skole går 

der penge fra Voerladegård skole. 

Der er stigende børnetal i børnehaven, men der 

går nogle år før det rammer skolen. 

Fabulas (Steen): Fabulas/Michael forventer 

lokalplanen bliver godkendt på den anden side af 

sommerferien. 

Spejderne (Kirstine): Ny gruppeleder er Kirstine 

som har overtaget fra Birthe. Fokus på flere 

familiespejdere og bævere 0-1.kl. Nyt stort skur 

er bygget bag spejderhuset. 

Dørup borgerforening (Mads): Nyvalgt 

formand, godt mix af nye og gamle i byen. 

Legepladsen renoveret til glæde for mange. 

Fokus på sociale aktiviteter for byen. Ønsker 

godt samarbejde med Voerladegård, bl.a. 

omkring cykelsti, hvortil der netop er sendt en 

opfordring til Skanderborg kommune. 

 



Borgerforeningen: Ny hjemmeside i gang. 

Ungeindragelse har kastet mange gode ideer og 

spirende tiltag af sig. Varmegruppen arbejder 

hårdt på at komme i mål, pt. er et projektforslag i 

gang som skal godkendes af Skb. Kommune. 

UVM rapport skal udarbejdes. Food truck i byen 

med jævne mellemrum. Fokus på trafik. Midttrafik 

forskellige muligheder for offentlig transport. 

Promovering af byen. Vandrekomité er startet op 

igen. 



 

  
Der er flag til den kommende konfirmation. 

Ønsker på sigt egne flag og flagkomité på sigt. 

 

3. Status 

Kommunikation 

internt i byen. 

Opfølgning fra 

møderne i 2023, 

herunder om 

Voers Blad og 

vores fælles 

kalender 

19.35 Skriv til hjemmeside: Foreninger inviteres til at 

udarbejde et tidløst skriv til hjemmesiden. Ideen 

blev også nævnt på sidste møde, nu er den nye 

hjemmeside godt i gang og klar til at få input fra 

foreninger. Runa og Lars skriver ud pr email 

med yderligere oplysninger og deadlines 

Voersblad: Foreningerne opfordres til at lave 

artikler i bladet. 

Fælles kalender: Elektronisk kalender fungerer 

godt, sidst blev der opfordret til at lægge alt 

relevant i. Godt det bliver brugt. 

 

 

 

 

4. Status PR 

udadtil - 

hvordan er det 

gået med at øge 

omtale af 

Voerladegård 

i ugeblade, 

aviser, på 

sociale medier, 

TV2 Østjylland 

etc. siden nov. 

23? 

19.45 Hvad er sket siden sidst: 

Ungeinddragelse: beskrevet i Voers blad og 

lokale blade. 

Varmeprojekt med Alken, Brian Toft i radioen. 

Børnehaven det grønne spireflag, inviterer 

borgmesteren, billeder og artikel til ugebladet (i 

gang) 

VIF klub samarbejde med AC Horsens. 

Blegsø Banke 3 beskrevet i ugebladet 

 

 

 

 



5. 

Borgerforeninge

ns nye 

hjemmeside - 

præsentation 

20.00 Ny hjemmeside: Hjemmesiden er godt i gang 

og der blev vist eksempler fra siden. 

Skole og børnehaven er kontaktet for at få info 

til siden. Alle foreningerne opfordres til at lave et 

relevant og tidløst skriv samt levere billeder til 

siden, videomateriale kan også være en 

mulighed for at gøre det nærværende og 

personligt. 

Der udsendes en mail med reminder om skriftligt 

materiale samt deadline. 

Runa kommer til at vedligeholde og have den 

daglige redaktion, Lars hjælper med udkast, 

opsætning og opstart. 

God diskussion om muligheder for 

hjemmesidens indhold og hvordan der bedst 

kommunikeres udad til. 

Lars, Runa 

 

  
Hjemmesiden skal fungere som kommunikation 

på tværs af alle foreninger og institutioner i byen, 

den skal henvende sig ud. Drømmen om flere 

børn i byens institutioner. Kombination af video, 

tekst og billeder skal videregive den personlige 

fortælling fra byen. Målrettet mulige tilflyttere og 

folk med interesses i byen. Der kan arbejdes 

med flere lag af info som bygges op over tid, men 

med fokus på at det ikke skal opdateres for ofte. 

 

 

 



6. Fundraising 

- oplæg, 

drøftelse af 

mulige veje til 

fælles projekter 

20.15 Fundraising: Steen og Nick været på kursus. 

Fondssøgning skal laves grundigt. Skb kommune 

-landsbypuljen har svært ved at komme af med 

pengene! 25,000 fuldt beløb gives, derover er det 

krone til krone. 

Hvis flere kan få del i projektet, er det helt klart 

en fordel. 

Materiale til fondssøgning: Multisalen har lavet 

et stort oplæg – konceptkatalog og 

fondssøgninger. Kontakt Jesper hvis man 

vil ”stjæle” lidt materiale til en fondssøgning. Der 

er lavet meget og generelt for hele byen. 

Legepladsen VIF – har igennem årene brugt 

mange penge, det kræver vedligehold og folk der 

vil tage det ansvar. Årligt tilsyn kræves. 

Flere har efterlyst at legepladsen vil blive savnet. 

Der kan fortsat være en legeplads hvis nogle vil 

stå for det. VIF laver en artikel i Voers Blad om 

hvorfor, den bliver nedlagt, og at man kan 

henvende sig til borgerforeningen, hvis man 

ønsker at stå for legepladsen. VIF vil fortsat 

gerne hjælpe med tilsyn og drift. 

Padle bane: Det kræver mange ansøgninger. 

Der er dialog med kommunen. Placering ved 

sportspladsen. 

Udsmykning af hallen: Et stort billede på hallen 

under Voerladegård evt. med et skolecitat. 

Junior håndbold i hallen, Mads lufter ideen om 

opstart af junior håndbold. Harpiks ikke tilladt i 

hallen. 

Springgrav: muligt at søge hos Hede-Nielsen 

fonden Det vil koste omkring 500,000kr. 

Infotavler i byen: med skiftende digitalt indhold, 

for at promovere byen for gennemkørende 

trafikanter 

 

 

 



7. Evt. 

herunder næste 

møde 

20.50 Emailliste for kommunikation: 

Menighedsrådet – Asbjørn 

hr_andersen@msn.com 

Multisalen – Jesper Jespertorp6@gmail.com 

Dagplejen – Mette Galge18@yahoo.dk 

Vuggestuen – Susanne Holmedal56@live.dk 

Skolebest. – Rikke rikkepless@gmail.com 

Spejderne – Kirstine 

kirstine.svansoe.iversen@kfumspejderne.dk 

VIF – Kent kenmik@mail.dk 

Dørup borgerforening – Mads piet-

7500@hotmail.com 

Voers hus – Henrik E. 

formand@voerladegaardforsamlingshus.dk 

Voerladegård og Omegns Borgerforening – 

Steen steen.kjeldsen17@gmail.com 

Solsikken - Dorthe Christoffersen 

Dorthe.christoffersen1@skanderborg.dk 

Fabulas – Michael Eberhard 

Me@fabulas.eu 

Kano og Kajak laug – Søren 

 

 

 


